
Toepassing van artikel 51 van het reglement van inwendige orde van de gemeenteraad. 
Interpellatie van T. SCHUERMANS, gemeenteraadslid, betreffende de gemeentelijke 
ondersteuning voor 'Kuumba vzw' en 'Studio Globo' na schrapping van hun subsidies 
door Brussels minister Cieltje Van Achter. 

T. SCHUERMANS donne lecture du texte suivant : 

T. SCHUERMANS geeft lezing van de volgende tekst: 

De recente beslissing van Brussels minister Cieltje Van Achter om de subsidies voor 
« Kuumba » vzw en « Studio Globo » stop te zetten, dreunt bijzonder hard na in de wijk 
Kuregem. Beide organisaties vervullen al jaren een onmisbare rol in het versterken van 
sociale cohesie, het bieden van educatieve en culturele programma’s, en het creëren 
van een veilige ontmoetingsplek voor buurtbewoners van alle leeftijden en 
achtergronden. 

« Kuumba » vzw werkt met haar werking rond Afrikaanse diaspora als bruggenbouwer in 
een superdiverse wijk waar ontmoeting en gedeeld cultureel erfgoed essentieel zijn voor 
samenleven. « Studio Globo » speelt een pedagogisch sterke rol in het versterken van 
wereldburgerschap en het betrekken van scholen bij de leefwereld van kinderen in de 
grootstad. 

Het is dan ook onbegrijpelijk dat net deze organisaties op een moment waarop Kuregem 
momenteel geconfronteerd wordt met geweld en onveiligheid – denk aan de recente 
shootings, in de kou worden gezet. De rol die zij opnemen in het preventief werken aan 
verbondenheid, dialoog en veiligheid kan niet genoeg benadrukt worden. Net in een 
context waarin jongeren dreigen af te haken, bieden deze plekken houvast, hoop en 
perspectief. 

Daarom heb ik volgende vragen aan het schepencollege: 

1. Is het college op de hoogte van de beslissing tot het schrappen van de subsidies voor 
« Kuumba » vzw en « Studio Globo »? 

2. Deelt het college de analyse dat het wegvallen van deze werkingen een directe impact 
heeft op het sociaal weefsel in Kuregem? 

3. Welke stappen is de gemeente bereid te nemen om deze organisaties tijdelijk of 
structureel financieel te ondersteunen? 

4. Kan de gemeente onderzoeken of er via de stedelijke subsidiereglementen, 
samenwerkingen of cofinancieringsprojecten op korte termijn hulp kan geboden 
worden?  

5. Is het college bereid om dit dossier prioritair te behandelen en hierover in overleg te 
gaan met de betrokken organisaties? 



Als lokaal bestuur hebben we een verantwoordelijkheid om in te grijpen wanneer 
essentiële actoren in het wijkleven wegvallen. Het is cruciaal dat Kuregem, nu meer dan 
ooit, blijft kunnen rekenen op organisaties die in de wijk aanwezig zijn, banden 
versterken en jongeren kansen bieden. 

  

Madame l’Échevine COMER donne lecture de la réponse suivante : 

Mevrouw de schepen COMER geeft lezing van de volgende antwoord : 

Het college heeft inderdaad vernomen dat de Brusselminister de subsidies stopzet bij 
“Kuumba” VZW en “Studio Globo”. Deze beslissing kadert binnen een 
besparingsoefening van de Vlaamse Regering, de keuzes waar men deze besparing 
realiseert is verantwoordelijkheid van elke minister voor hun eigen bevoegdheden.  

Wij betreuren deze beslissing. Beide organisaties zijn gevestigd in Kuregem en hebben 
een zeer verbindende werking. “Kuumba” als verbindende organisatie tussen de 
Vlaamse gemeenschap en de Afrikaanse diaspora, “Studio Globo”, als verbindende 
organisatie tussen Vlaanderen en Brusselse kinderen. Beiden spelen ook een rol in de 
wijk: “Kuumba”, met activiteiten en buurtwerking voor de Anderlechtenaren, “Studio 
Globo” in het bekendmaken van de verhalen van de kinderen van de buurt.  

Het is onmogelijk voor de Gemeente om financieel in te springen voor de weggevallen 
subsidie. We beschikken niet over het budget, en de Vlaamse subsidie was er ook vooral 
voor de bovenlokale werking, het is niet de rol van de Gemeente om dat te financieren. 
Onze middelen beperken zich tot kleine projectsubsidies, voor de laatste subsidieronde 
heeft “Kuumba” wel een dossier ingediend. Het gaat echter om een zeer beperkt project 
in de openbare ruimte en heeft niet als bedoeling de werking te financieren.  

Deze week is er al overleg geweest tussen “Kuumba” en de gemeentediensten, om te 
kijken wat hun dringende noden zijn, en om te kijken in welke mate de Gemeente kan 
mee zoeken naar oplossingen, bijvoorbeeld rond locaties, partnerorganisaties en zo 
voort. Er is ook een solidariteitsforum georganiseerd waarop onze cultuurdienst 
aanwezig was; Een overleg met “Studio Globo” volgt nog. Ook de “VGC” heeft al contact 
opgenomen met de betrokken organisaties. Maar ook de “VGC” kan niet zomaar de 
Vlaamse subsidie overnemen, eventueel kunnen de organisaties wel intekenen op 
bepaalde subsidieoproepen. De Vlaamse subsidie blijft normaal wel nog tot 2026.  

Ik hoop op een oplossing. “Kuumba” is een belangrijke partner in het gemeentelijke 
cultuurnetwerk, op heel korte tijd was de organisatie goed ingebed. Ook hun 
bovenlokale werking is heel sterk. “Studio Globo” heeft heel leuke projecten gedaan, 
onder meer met kindjes van onze buitenschoolse kinderopvang “IBO Kik”, waarbij ze 
meewerkten aan rondleidingen voor kindjes uit Vlaamse scholen in hun wijk. Het zou 
dus inderdaad jammer zijn moest dit allemaal zomaar stoppen. 



 


